

Destinataires :

Info-SERI n°347

- Participants T2BF

18/03/2025

Signature via GO SIGN DESKTOP identique au DN de signature

Signature via GO SIGN DESKTOP identical to signature DN

La change request T2S-CR-810, ***T2S should verify whether the certificate used to sign NRO is linked to the user initiating the signature***, implémente le dispositif suivant: en cas d'opération nécessitant la signature via GO SIGN DESKTOP, le système vérifiera que le certificat DN utilisé sélectionné dans l'outil GSD est lié et identique à celui de son utilisateur en U2A (c'est-à-dire au certificat avec lequel l'utilisateur s'est authentifié à la connexion à ESMIG).

Les processus de signature pourront se poursuivre uniquement si le DN du certificat sélectionné par l'utilisateur et le DN stocké dans le CRDM, lié à l'utilisateur, correspondent à 100%.

Cette évolution T2S impacte l'ensemble des services Eurosystem, T2, TIPS et ECMS, et sera déployée le 29 avril en environnement de test, et le 16 juin en environnement de production.

Il est donc vivement recommandé d'anticiper ce changement et de vérifier à minima la nomenclature des certificats DN renseignés dans le CRDM pour vos utilisateurs en environnement de test et de production. Les enregistrements doivent respecter les casses majuscules/minuscules (préfixes en majuscules, autres caractères en minuscules), et présenter des espaces après chaque virgule (**CN**=xxx, **OU**=xxx, **O**=xxx).

The Change Request T2S-CR-810, ***T2S should verify whether the certificate used to sign NRO is linked to the user initiating the signature***, will implement the following approach: for any operation requiring a signature via GO SIGN DESKTOP, the system will check that the DN signature certificate selected in the GSD tool is linked to and identical with the user's U2A certificate (i.e. the certificate with which the user authenticated when connecting to ESMIG).

Signing processes can only continue if the DN of the certificate selected by the user and the DN stored in the CRDM, linked to the user, match 100%.

This T2S change request impacts all Eurosystem services, T2, TIPS and ECMS, and will be deployed on April 29th in the test environment, and on June 16th in the production environment.

It is therefore strongly recommended to anticipate this change and at the very least check the nomenclature of DN certificates entered in the CRDM for your users in test and production environments. The recordings in CRDM must comply with upper/lower case (prefixes in uppercase, other characters in lowercase) and present spaces after each comma (**CN**=xxx, **OU**=xxx, **O**=xxx)

Contact	Courriel	Téléphone	Télécopie
Direction du SERI	seri@banque-france.fr	+ 33 1 42 92 61 90	+ 33 1 42 97 76 31
SERI-SAR Enregistrement	t2bf-admin@banque-france.fr	+ 33 1 42 92 24 82	+ 33 1 42 92 24 45
SERI-T2BF Support PROD	t2bf@banque-france.fr	+ 33 1 42 97 79 00	+ 33 1 42 92 98 58
SERI-T2BF TESTS	2320-CSLD-UTEST-UT@banque-france.fr	+ 33 1 42 97 79 88	+ 33 1 42 92 63 45
Adresse postale : S0B-2320 DIIF-SERI 75049 Paris Cedex 01			

BCE : <https://www.ecb.europa.eu/paym/t2/html/index.en.html>